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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Bízhatnak-e a szőlősgyöröki emberek a Kormány 
segítségében és abban, hogy a közeljövőben tiszta víz fog kerülni a poharukba?" 

Tisztelt Dr. Palkovics László Miniszter Úr!

A somogyi emberek képviseletében kívánom a Lengyeltóti térségében élő emberek jelentős, hosszú 
évek óta megoldatlan problémáját a figyelmébe ajánlani.

A 2010-es évek elején, Szőlősgyörökön a szolgáltatott víz nitrit tartalma miatt közegészségügyi 
veszélyhelyzet állt fenn, míg Gyugyon az ammónium tartalom átlagosan 23 %-kal haladta meg a 
határértéket.

Ennek a problémának a kezelésére 2013. szeptemberében a Lengyeltóti és Környéke 
Ivóvízminőség-javító Társulás 278 millió forint vissza nem térítendő európai uniós forráshoz jutott. 
Mivel a Társulás tagjainak: Lengyeltóti, Kisberény, Öreglak, Szőlősgyörök és Gyugy 
településeknek közös a vízellátó rendszere, így a vízminőségi problémát együtt kellett megoldaniuk.

Annak idején azt ígérte a Társulás az embereknek, hogy „a beruházás során minimálisra csökken 
majd a vezetékes ivóvíz károsanyagtartalma, hosszú távon megalapozva az itt élőknek az egészséges
élethez és környezethez való jogát”.

És bár a támogatást az utolsó forintig elköltötték, az ivóvíz minősége nemhogy javult, hanem az 
elmúlt évek folyamán még tovább romlott. Szőlősgyöröki lakosok elmondása szerint a vezetékes 
víz ihatatlan. Vasas ízű, sárgásbarna színű, és kellemetlen szagú, a mosott ruhákon, edényeken, kád 
felületén nyomot hagy. Arra is panaszkodtak, hogy a víz az egyébként korszerű háztartási gépeket is
tönkreteszi. A probléma évek óta borzolja a kedélyeket, és az utóbbi időben elviselhetetlenné vált. 
Különösen a nyári hónapokban, amikor a megnövekedett vízigény miatt a lengyeltóti rendszerről 



lekapcsolják a települést és az a saját, szőlősgyöröki kútról kapja a vizet.

Korábban egyébként Szőlősgyörökön egy lakossági fórumon Móring József Attila fideszes 
országgyűlési képviselő jelenlétében mondták el, hogy a vezetékes víztől az ember büdösebb 
zuhanyozás után, mint azt megelőzően.

De a helyzet azóta sem változott, ezért felvettem a kapcsolatot a Dunántúli Regionális Vízmű Zrt. (a
továbbiakban: DRV) illetékesével, aki arról tájékoztatott, hogy a víz rossz íze a magas 
vastartalomnak köszönhető, a barnás szín pedig a csőrendszerről időről-időre leváló vas- és 
mangáncsapadék számlájára írható. A cég dolga a vízvezeték-rendszer tisztítása, de hiába teszik 
meg ezt rendszeresen, ha a csövekbe a továbbiakban is szűretlen, vasas víz kerül.

Tisztelt Miniszter Úr!

A lengyeltóti vízkezelő rendszer nem alkalmas a megnövekedett igényeknek megfelelő mennyiségű
víz szűrésére, vastalanítására. A regionalitás elvét figyelembe véve a lengyeltóti kút 
szűrőrendszerének 50%-os kapacitásbővítése szükséges további 1-1 (homok és szén) szűrő 
beszerzése, beépítése által. Továbbá indokolt a kezelő épület bővítése is annak érdekében, hogy el 
tudják helyezni ezeket a berendezéseket. Az említett beruházás - egyes számítások szerint - mintegy
50 millió forintból megvalósítható lenne.

A DRV-től ezt a fejlesztést viszont nem lehet elvárni, mivel a kutak önkormányzati tulajdonában 
vannak. A szóban forgó összeget azonban az önkormányzatok saját erőből, még közösen sem tudják
előteremteni. Erre tekintettel kérem a Fidesz-kormány és személy szerint az Ön segítségét abban, 
hogy mielőbb biztosítson elegendő forrást, pályázati pénzt, vagy akár kedvezményes hitelt annak 
érdekében, hogy megszűnjön ez a probléma, és végre tiszta víz kerüljön a pohárba szőlősgyörökön 
is.

Szőlősgyöröki lakosok képviseletében tisztelettel kérdezem Miniszter Urat:

A korábbi, 287 millió forint összegű fejlesztésnél miért nem számoltak azzal, hogy a lengyeltóti 
rendszernek ki kell elégítenie a jellemzően nyáron megnövekedő vízigényt? Miért nem építették 
megfelelő teljesítményűre a rendszert? Ki ezért a felelős? 

Bízhatnak-e a szőlősgyöröki emberek a Kormány segítségében és abban, hogy a közeljövőben tiszta
víz fog kerülni a poharukba? 

Várom megtisztelő válaszát.

Sportbaráti üdvözlettel,

dr. Steinmetz Ádám

országgyűlési képviselő
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